
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den H . september 2017 kl. 09:15 -  12:30 
Mødelokale F2, Rådhuset, Torvet 2, 3600 Frederikssund

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: BentJakobsen 
Rigmor Nielsen 
Vibeke Davids Hansen 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Klenke 
Jimmy Sarvad 
Benny Andersen 
Lise-Lotte Tøttrup (referent)

Referat
1. Orientering fra kommunen

v/ Pia Winther, leder af Sundhedssekretariatet 
Ældrerådet havde et ønske om, at få mere information 
vedrørende Forebyggende hjemmebesøg til +75 årige.

Alle borgere +75 årige skal tilbydes hjemmebesøg.
Efter det første besøg vurderes fremtidigt behov og er borger 
frisk, så tilbydes de først et nyt besøg ved de 80 år, og ellers 
tilbydes besøg en gang årligt eller efter behov.
Ny lovgivning siger at +65 årige der er særlig sårbare kan 
tilbydes hjemmebesøg

Der er pr. 1. september 2017, 3.563 borgere over 75 år registeret 
i vores forebyggelsesmodul.
Der er fra 1. januar til 31. august udført 780 besøg.

Orientering om aktive og passive breve.
Med aktive breve menes breve, som er noteret med besøgsdato 
og tidspunkt hvor Forebyggelseskonsulenten planlægger at 
komme. Hvor passive breve er orientering om tilbud om 
forebyggende hjemmebesøg, med invitation om at kontakte os 
for aftale.
Nogle målgrupper tildeles et aktivt brev og andre passive, det 
beror på en faglig vurdering i forhold til borgeres risiko eller 
sårbarhed.

Orientering om Sundhedsstyrelsens anbefaling fra 2016, vedr. 
Opsporing af ældre i særlig risiko for nedsat funktionsevne og 
hvilke tiltag forebyggelses konsulenterne varetager for at opspore 
målgruppen.
Herunder kan nævnes samarbejde med praktiserende læger, 
patientforeninger, aktivitetscentre og interne 
samarbejdsrelationer i kommune som Døgnpleje, Visitation, 
Daghjem, demenskonsulent, diætist m.fl.
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Der var en dialog omkring sorggrupper og hvor der evt. kunne 
findes informationer om det.
Der arbejdes på at involvere og informerer om de tilbud der 
findes i kommunen

"Samtaleguide ved forebyggende hjemmebesøg" blev uddelt til 
orientering. Guiden er Forebyggelseskonsulentens interne 
redskab, som anvendes i dialogen med borgeren omkring de 
emner, som vi kan komme omkring i samtalen. Samtalen tager 
altid udgangspunkt i den enkeltes behov og derfor kommer 
Forebyggelseskonsulenter ikke omkring alle punkter.
Vedhæftet som bilag

Orientering om Aktiv patientstøtte: En national indsats som er 
finansieret gennem økonomiaftalerne med regionerne. Det er 
projekt som løber fra medio 2017 til ultimo 2019.
Aktiv patientstøtte er en midlertidig rådgivende og coachende 
indsats, som leveres over telefonen af en sygeplejerske ansat af 
Region Hovedstaden. Formålet er at understøtte borgerens evne 
til at håndtere eget liv med sygdom og at kunne navigere i de 
eksisterende sundheds- og sociale tilbud i alle sektorer.
Indsatsen er målrettet borgere med mange akutte indlæggelser 
som følge af kroniske sygdomme.

Der var efterfølgende en dialog omkring projektet.

2. Forslag om informationsmøder i 2018 for kommende 
seniorer
v/ Lisbeth Winther Jørgensen og Mikkel Torp Bille, konsulenter i 
Ældre og Social Service

Lisbeth og Mikkel informerede om at der er planer om at afholde 
to informationsmøder for kommende seniorer, et øst og et vest 
for fjorden.
Møderne skal give de ældre informationer, der kan styrke deres 
muligheder for at "mestre eget liv". Arrangementerne tænkes at 
henvende sig til borgere over 60 år.

Indholdet kunne blandt andet være information omkring 
aktivitetstilbud, hjælpemidler, økonomi, folkepension mulighed 
for rådgivning og vejledning, ældreråd, brugerstyrede centre 
mm.

Input fra Ældrerådet: Møderne bør afholdes i alle fire 
lokalområder. Frederikssund, Jægerspris, Slangerup og Skibby.
På møderne ønskes deltagere fra Ældreråd, Borgerservice, 
brugerstyrede centre og diverse foreninger. Der ønskes 
information fra for eksempel økonomisk rådgiver om flytning fra 
hus til lejlighed. Et omdrejningspunkt kunne være "hvad sker der 
når du forlader arbejdslivet?"

Information om møderne skal op ved de brugerstyrede centre, 
biblioteker, haller mm. for at sikre, at flest muligt bliver 
opmærksomme på arrangementerne.
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Det kunne være en mulighed for at "hægte" sig på et andet 
arrangement for ældre.

Der kommer en sag på Velfærdsudvalget til november, hvor 
Ældrerådet får lejlighed til at indgive høringssvar.

3. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 14.08.17
Godkendt.

4. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due
Lise Lotte orienterede om en klage fra en annoncør, der ikke vil 
betale for annonce i valgbrochuren.

DANSKE ÆLDRERÅD inviterer til landsdækkende ældrepolitisk 
konference d. 24. oktober 2017 i Vingstedcentret ved Vejle med 
temaet: "Et sundt liv som ældre" Deltagere: Benny, Christian, 
Rigmor, Lise Lotte

Køkkenet MAD til hver DAG inviteret til åbent hus, fredag d. 29. 
september 2017, kl. 10:00 -  14:00, Lokes vej 12, 3400 Hillerød.

Lundebjerggård ønsker at afholde møde med opstillede 
kandidater til ældrerådetsøndag d. 12.11. kl. 14-16.
Kurt, Lundebjerggård, informeres.

Elværket inviterer til møde omkring "Fremtidig drift af Elværket" 
31.10. kl. 19-22. Deltagere: Vibeke og Christian.

Faglig Senior inviterer til møde d. 18.10. Deltagere: Jimmy og 
Christian.

5. Økonomi
Der er ikke brugt penge, men der er en afregning på vej 
vedrørende jazzfestival på kr. 754,60.

6. Sager til høring
Velfærdsudvalget:
Bemærkning til punkt 80, Prioritering af tilskud til frivillige sociale 
aktiviteter:
"Frivillighed er højt prioriteret blandt ældre. At ældre er 5. og 
sidste og prioritet i rækken af frivillige indsatser i forbindelse med 
tildeling af §18 midler vækker bekymring i Ældrerådet".
Øvrige punkter er taget til efterretning.

Sundhedsudvalget:
Ældrerådet har taget alle punkter vedrørende ældre til 
efterretning.

7. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst
Vibeke har deltaget i møde vedr. KFUM's gældsrådgivning. 
Rådgivningen tegner meget positivt

Jazz festival i Slangerup forløb meget positivt og det lykkedes at 
dele mange brochurer ud.
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Stormødet i Jægerspris med deltagelse af foredragsholder Karin 
Flensborg var en fantastisk oplevelse.

Bent og Lise Lotte har deltaget i møde med Nordgruppen. 
Halsnæs var tilrettelægger. De har lavet en fleksibel ordning, 
hvilket muliggør at det er let at rekrutterer sygepleje.

Jimmy har deltaget i møde med "faglig senior"

8. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget:
Der afholdes 60 års jubilæum på Willumsens Museum. Der er 
bevilget kr. 142.000 til arrangementet.

Teknisk Udvalg: Der informeres om div. busruter, S-banen, 
husbåd i havnen og Kulhuse-stien

Uddannelsesudvalget: Intet 
Vækstudvalget: Intet

9. Ældrerådsvalg 2017
Informationsmøde med kommende kandidater d. 13. oktober 
2017, kl. 10:15-12:15 i Langes magasin.
Der bestilles kaffe i kantinen.

Stemmeseddel blev forevist.

Håndbøgerforvalgstederne herunder bemandingsplan blev 
diskuteret. Bemandingsplaner udfyldes af medlemmer fra 
Ældrerådet
Administrationen undersøger muligheden for opsætning af 
billeder på valgstedet.
Skitser over valgstederne med Ældrerådets placering mailes til 
Ældrerådet.

10. Næste møde
2. oktober 2017: ordinært møde på Rådhuset, mødelokale F2.
14. september 2017: Fællesmøde med Velfærdsudvalget kl. 9:30 
på De Tre Ege. Efterfølgende er der indvielse af afd. C.
18. september 2017: Budgetmøde på Rådhuset, mødelokale F2.

11. Eventuelt
Der var en kort dialog omkring Handicaprådet, der er en meget 
stærk gruppe.
Seneste nyhedsbrev fra Danske Ældreråd mailes fremover til 
Ældrerådet.
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